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سروصدای هواپیما اهالی تهرانسر را کلافه کرده است
معلوم نیســت که به چه علت در چند ماه گذشته هواپیماها یی 
که از بالای منطقه تهرانســر عبور می کنند، ارتفاع خود را کم 
کرده و در سطح پایین تری نســبت به قبل پرواز می کنند. این 
موضوع باعث ایجاد سروصدای گوشخراش می شود و استراحت 
و آرامش افراد خصوصا ســالمندان و کــودکان را مختل کرده 
است. از مسئولان ســازمان هواپیمایی کشور درخواست حل 

این مشکل را داریم.
تنابنده از تهرانسر

از پرداخت عوارض آزادراهی معاف نشدیم
مسئولان اعلام کردند زائرانی که در ســفر اربعین با خودروی 
شخصی به شهرهای مرزی سفر کنند چنانچه قبل از سفر پلاک 
خودروی خود را در سامانه سماح ثبت کرده باشند از پرداخت 
عوارض آزادراهی در ایام اربعین معاف هســتند. ما هم اقدام به 
ثبت پلاک خودروی خود کردیم، اما در تمام طول مسیر عوارض 

پرداختیم و اعتراض نیز فایده ای نداشت.
خیری از مشهد

روشنایی جاده چالوس کافی نیست
متأسفانه بخش زیادی از جاده چالوس یا چراغ روشنایی ندارد یا 
چراغ های روشنایی آن از کار افتاده است. از آنجا که حجم تردد 
خودروها در این جاده پرپیچ و خم بالاست این موضوع می تواند 
موجب تصادف و وارد آمدن خسارات جانی و مالی شود؛ خصوصا 
در شب و هنگام تاریکی هوا وقتی که رانندگان دید و تسلط کافی 
به اطراف خود ندارند. مسلما تهیه روشنایی کافی برای این جاده 

جلوی سوانح احتمالی را خواهد گرفت.
مهدوی از تهران 

جمع شدن آب در کوچه شهید مهری قائم شهر با بارش باران
همه می دانند که بارش باران در شهرهای شمالی کشور بیشتر 
از سایر شهرهاست؛ به همین دلیل مسئولان باید هنگام ساخت 
کوچه ها و معابر دقت بیشــتری به خرج دهند. متأسفانه این 
تمهید در مورد کوچه شهید مهری قائم شهر اندیشیده نشده و با 
یک بارندگی معمولی کوچه تبدیل به یک دریاچه و عبور و مرور 
اهالی و خودروها تقریبا غیرممکن می شود. مدتی قبل و پس از 
پیگیری های متعدد یک پمپ دستی برای خارج کردن و مکش 
آب هنگام بارندگی در اختیارمــان قرار گرفت که آن هم بعد از 
گذشت یک هفته سوخت و از کار افتاد. با توجه به نزدیک شدن 
فصل پاییز و بارندگی، نگرانی اهالی در مورد تجمع آب در کوچه 
شدت گرفته است. از مسئولان شهرداری قائم شهر در خواست 

داریم فکری اساسی برای حل این مشکل بکنند.
نوژه از قائم شهر

یکگرهکورترافیکدیگربازمیشود
امروز در رویداد شنبه های امید و افتخار پروژه دسترسی بلوار شقایق به خیابان ایثارگران به بهره برداری می رسد

کوتاه کردن مسیر تردد شهروندان، رویکرد مدیریت 
شهری در این دوره است. شهرداری تهران با اجرای 
پروژه های بزرگراهی، آزادراهی، اصلاحات هندسی 
و ترافیکی، ایجاد تقاطع های غیرهمسطح و... تلاش 
می کند تا این رویکرد را محقق و فرایند عبور و مرور 
اضافه شهروندان را در ســطح شهر کاهش دهد. 
علاوه بر ابرپروژه ها، در محورهای درون شــهری 
هم ایجاد دسترســی های محلی از طریق ساخت 
پل و تکمیل شــبکه های اتصال، مسیرهای تردد 
شــهروندان را کوتاه کرده و در مصرف سوخت و 
وقت و... صرفه جویی می شــود. در راستای همین 
سیاســت، هفتادودومین رویداد شنبه های امید 
و افتخار در منطقه2، امروز با بهره برداری از طرح 
اتصال بلوار شــقایق به خیابان ایثارگران برگزار 
می شود؛ پروژه ای که 1.7کیلومتر مسافت سفرهای 

درون شهری را کاهش می دهد.

شنبه شنبه 1818 شــهریور  شــهریور 14021402- شماره - شماره 88808880شنبه شنبه 1818 شــهریور  شــهریور 14021402- شماره - شماره 88808880
صدورالکترونیکیپروانهساختمانیدرروستاهایتهران

احمد قیومی، فرماندار تهران: موضوع الکترونیکی شدن فرایند صدور پروانه در روستاها در قالب سامانه یکپارچه 
با قابلیت نظارت تمام وقت به منظور پیشــگیری از تخلفات احتمالی به صورت تمام وقت اجرایی خواهد شد. 

اجرای این طرح در روستاهای واقع در حریم تهران در راستای شفاف سازی از بروز تخلفات ساختمانی است.

شناسایی134نقطهآسیبزادرتهران
احمد احمدی صــدر، مدیرعامل ســازمان خدمات و مشــارکت های اجتماعی شــهرداری تهران: مرحلــه دوم طرح 
ســاماندهی 1۳۴نقطه از کلونی های آســیب زای تهــران در مناطــق 1۹، 1۵ و 1۲ اجرا شــد و 160معتاد متجاهــر و 100 
بی خانمان ساماندهی شدند. در این پایش ابتدا مکان، زمان وقوع، نوع آسیب و موارد اینچنینی شناسایی می شوند.

نمایشگاهکتابوبررسیشهرآفتاب
یاسر احمدوند، معاون فرهنگی وزیر ارشاد: تا پایان شهریور ماه بازدیدهایی از شهرآفتاب صورت می گیرد که اگر 
پیشرفت داشته باشد، می توانیم نمایشگاه کتاب را در آن برگزار کنیم. در این دوره جدید علاقه و اهتمام توسط 

شهرداری وجود دارد اما هنوز قابلیت برگزاری نمایشگاه در این مجموعه فراهم نشده است.

تدویننظامنامهHSEپساز10سال
مهدی پیرهادی، رئیس کمیسیون خدمات شهری شورای شهر تهران: 10سال پیش شورای شهر درخصوص 
الزام تدوین نظام نامه HSE  )سلامت، ایمنی و محیط زیست( طرحی را تصویب کرد که انجام نشد. در جلسه 
اخیری که شهردار تهران با معاونان داشت، دستور داد که تا پایان شهریور نظام نامه تدوین و به شورا ارائه شود.

گزارش کار امروز

مهم ترین اقدامات مدیریت شهری،کف مناطق رخ می دهد 
و همشهری در پی مطالبه گری از شهرداری های مناطق است 
تا مشــخص شــود هر منطقــه در هــر روز چــه اقدامــی انجام 

داده است.

منطقه

نسبت به ساماندهی فضای سبز بزرگراه شهیدچمران اقدام کردیم. 1
در این طرح۳۵00مترمربع فضای سبز بوستان بازپیرایی شد.

سیدمهدی صباغ

منطقه

از اجرای جداره ســازی  و نقاشــی دیواری بــا متــراژ ۳000مترمربع در 9
خیابان های توکلی، گزل خو و شهرک توحید بازدید کردم. 

محمدرحیم مرتضوی

منطقه

همچنان در مرز مهران مشغول ارائه خدمات به زائران اربعینی در 5
مسیر بازگشت به کشور هستم.

احسان شریفی

منطقه

تکریم خانواده شــهدا در دســته برنامه های روزانه این منطقه قرار 12
دارد و روز گذشته به منظور پاسداشت مقام شهدا در منزل خانواده 

بزرگوار شهید حسن کمالی حاضر شدم.

وحید رضا انارکی محمدی

منطقه

در ســومین نشســت کمیتــه حفــاری حضــور داشــتم و پیرامــون 18
موضوعــات مرتبــط بــا انشــعابات خانگــی و تجــاری شــهروندان بــا 
مسئولان دستگاه های خدمات رسان آب و فاضلاب، گاز، مخابرات 

و برق به بحث و تبادل نظر پرداختم.

محمد جواد خسروی

منطقه

در مراســمی کــه جهــت گرامیداشــت و تجلیــل از خانــواده معظــم 3
شهدای هفدهم شــهریور در مســجد قبا و با حضور اقشار مختلف 

مردم و علاقه مندان به انقلاب اسلامی برگزار شد، شرکت کردم.

حمید جوانی

منطقه

از روز گذشــته عملیات پیاده روســازی خیابان دانشــگاه جنگ آغاز 11
شــد و به منظور تردد راحت شــهروندان معلــول، قرار شــد تا اجرای 
مســیر بســاوایی)مبتنی بر حواس پنج گانه( ویژه این افــراد در این 

مسیر ادامه داشته باشد.

سید محمد موسوی

منطقه

برای چندمین بار در جلسه ای که با هدف ساماندهی دستفروشان 16
در محور صابونیان برگزار شــد، شــرکت کردم. تا رســیدن به نتیجه 
مطلوب، برگزاری این جلسات با حضور نمایندگان کسبه این خیابان 

ادامه خواهد داشت.

محمدامین سالاری پور

منطقه

جلسه ای با حضور مدیران و معاونان حمل ونقل و ترافیک شهرداری 7
منطقه داشــتم که موضوع ســاماندهی مســافربرهای شخصی در 

پیچ شمیران را بررسی کردیم.

نصرالله آبادیان

منطقه

برنامه  ویژه ای برای کودکان کار منطقه درنظر گرفته ایم تا شــاید از 14
این طریق موجب کاهش آسیب های اجتماعی این کودکان شویم. 

امیر یزدی

منطقه

قبلــه ری در روزهــای اخیر میزبــان زائران زیــادی بــود؛ از این رو طی 20
جلسات مکرر همراه با معاونان خود نحوه خدمت رسانی مطلوب 

به آنها را بررسی کردیم.

رضا شنگی

منطقه

در بازدید میدانی که از محله پرواز داشتم با حضور در جمع ساکنان 2
مجتمع فرهنگیان، به درخواست و مطالبات آنها رسیدگی و اولویت 

نیازهای این محله شناسایی شد.

مهدی صالحی

منطقه

بازدیدی از پروژه های عمرانی محلات ازجمله بریانک داشتم.10
مهدی اخ الصنایع

منطقه

با توجه به اتمام فعالیت قرارگاه کربلا و موکب محبان الامام الرضا 6
علیه الســلام در حــال تــدارک جمــع آوری و برگشــت همــکاران بــه 

کشور هستیم.

مرتضی روحانی

منطقه

جلسه ای برای بررسی آخرین وضعیت ایستگاه های اتوبوس منطقه 13
برگزار شد و با شرکت در آن از حوزه معاونت خواستم به فوریت طرح 

رسیدگی ویژه به ۳۲ایستگاه اتوبوس را پیگیری کنند.

محمد هادی علی احمدی

منطقه

پــس از مدت هــا فرصتــی پیش آمــد تا طــی مراســمی از همــکاران 19
پرتلاش ناحیــه ۳ که در رفــع خــلاف از ساخت وســازهای غیرمجاز 

مشارکت و حضور فعال داشتند، قدردانی کنم.

تورج فرهادی

منطقه

در جلســه ای که با هدف بررســی اقدامات در طرح استقبال از مهر 4
تشکیل شد، شرکت کردم.

علی اصغر کمالی زاده

منطقه

پس از پایان مراســم اربعیــن، در قرارگاه نجف بــر فرایند جمع آوری 17
موکب ها و پایان خدمت رســانی منطقــه 17در این قــرارگاه نظارت 

دارم.

رضا سیفی

منطقه

پــس از پایان مراســم اربعیــن، در شــهر کربلا بــر فرایند جمــع آوری 8
موکب ها و پایان خدمت رســانی قرارگاه زینبیون به زائران حسینی 

نظارت دارم.

فاطمه تنهایی

منطقه

در جلســه هم اندیشــی بهبود پاســخگویی به پیام های 1۳7پلاس 15
منطقه1۵ شــرکت کردم و قرار شد پیام های ســامانه 1۳7پلاس در 

کمترین زمان ممکن پیگیری شوند.

محمد شیری

منطقه

با توجه به نزدیکی  ماه مهر و بازگشایی مدارس، نصب ۲00 تابلوی 21
جدیــد اطلاع رســانی در ایســتگاه های حمل ونقــل عمومــی ســطح 

منطقه ٢١ را آغاز کردیم.

رضا پوریافر

منطقه

در مرز خســروی مشــغول نظــارت بــر عملکــرد نیروها در واپســین 22
روزهای بازگشت زائران از کربلا به ایران هستم.

مسعود نصرتی

مصوبــه  براســاس 

خبر
سال95 شورای شهر 
تهــران، 14مهرمــاه 
»روز تهران« تعیین و در تقویم رسمی 

کشور هم ثبت شده است.
 آنطور که نرگــس معدنی پور، رئیس 
کمیسیون فرهنگی و اجتماعی شورای 
شــهر تهران گفته در طول سال های 
گذشــته برنامه هایی در این مناسبت 
در یــک هفتــه برنامه ریــزی و اجرا 
شده که شــروع و پایان هفته و زمان 
دقیقی نداشته اســت و انتخاب زمان 
آن متناســب با مناســبت های ملی و 
مذهبی متغیر بوده اســت. به همین 
دلیل تصمیم گیری درخصوص هفته 
تهران در دستور کار جلسه کمیسیون 
فرهنگی شورای شهر تهران قرار گرفت 
و همه اعضا با عنــوان »هفته فرهنگی 

تهــران« موافقت کردنــد. همچنین 
فرمانداری با پیشنهاد هفته فرهنگی 
تهران از 14تا20مهــر موافقت کرد. 
معدنی پــور اهــم برنامه هــای هفته 
فرهنگی تهران را این طور تشریح کرد: 

   رویکرد ما در شهرداری و مدیریت 
شــهری توجه به ارزش هــای دینی، 
ملی و انقلابی است و تمام برنامه های 
شــهرداری براســاس این رویکردها 
برنامه ریزی می شود و در هفته فرهنگی 

تهران نیز توجه به ارزش های دینی و 
ملی و انقلابی مورد تأکید است.

  در کنار توجه به نقش زنان، همواره 
توجه به دانش آمــوزان و نوجوانان در 
تمام برنامه هــای شــهرداری تهران 
در اولویــت قــرار گرفته اســت. در 
تدوین برنامه چهارم ایــن موارد جزو 
هدف گذاری های اصلــی ما با توجه  به 
سیاســت های کلان کشــور در حوزه 
فرهنگی و اجتماعی بوده است و قطعا 
در برنامه های هفته فرهنگی تهران نیز 
توجه به این موارد باید در دســتور کار 

قرار گیرد.
  در هفته فرهنگی تهران و روز تهران، 
افتتاح خانه مشاهیر در خانه اتحادیه و فاز 
اول ساختمان بلدیه باید در دستور کار 
قرار بگیرد، چرا که هفته تهران به عنوان 

قله برنامه ها پیش بینی شده است.

  توجه به اقتصــاد فرهنگ، طراحی 
برنامه های متناسب با نیاز امروز جامعه 
و مقوله عفاف و حجاب در برنامه های 

این هفته باید در اولویت قرار بگیرد.
  توجه به مقوله عفــاف و حجاب نیز 
باید در تمــام برنامه های شــهرداری 
تهران موردتوجه قرار گیرد و نظارت بر 
رعایت آن در برنامه هایی نظیر تورهای 
گردشگری، همایش ها و جشنواره ها در 

اولویت باشد.
  طبیعتــا لــزوم توجه بــه تورهای 
تهرانگــردی با هدف معرفــی اماکن 
تاریخــی و دیدنی تهــران و برگزاری 
نشست های تخصصی تهران شناسی، 
شمیران شناســی  و  ری شناســی 
با اســتفاده از نظــر کارشناســان و 
تهران شناسان از مهم ترین برنامه های 

این هفته هستند.

واکاوی حادثه انفجار در آرادکوه
چند روز پیش انفجار در زباله ســوز مجتمع آرادکوه، حادثه ای 
تلخ آفرید که منجر به فوت 3تن از کارگران این مجموعه شــد. 
این فاجعه که در یکی از مهم ترین مراکز پردازش پسماند کشور 
رخ داده، خبری ناگوار بود که مدیران شهری برای روشن  شدن 
ابعاد آن از همان ساعات اولیه دست به کار شدند. با این حال برخی 
شهرداری تهران را محکوم کردند که تلاش کرده این حادثه را 

پنهان کند.
مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهر تهران حادثه را این گونه 
روایت کرده است: »ســاعت21:30 سه شنبه هفتم شهریورماه 
حجم زیادی بخار از خط2 نیروگاه به ســمت بیرون متصاعد و 
باعث شد 4نفر از کارگران دچار سوختگی ناشی از بخار شوند. 
بلافاصله هماهنگی ها برای انتقال کارگران بــه مراکز درمانی 

انجام شد.«
رضا محمدی گفت: »یک دســتگاه آمبولانــس مجتمع و یک 
دستگاه آمبولانس اورژانس به محل اعزام و مصدومان برای انجام 
مراقبت های اولیه به بیمارستان شهدای هفتم تیر منتقل شدند. 
متأسفانه با وجود مراقبت های انجام شده، 3نفر از کارگران به دلیل 
شدت سوختگی جان خود را از دست دادند و یک کارگر نیز که 
در بیمارستان شهدای یافت آباد بستری بود، پس از طی مراحل 

درمانی روز گذشته از بیمارستان ترخیص شد.«
در میان این اتفاق تلخ، برخی سایت های خبری تلاش کردند آن 
را یک آتش سوزی گسترده در آرادکوه جلوه دهند؛ موضوعی که 
محمدی درباره آن گفت: »حادثه آتش سوزی نبوده، بلکه بر اثر 
نشت بخار از لوله  بویلر رخ داده؛ درحالی که طبق اعلام پیمانکار، 

تعمیرات اساسی سامانه ها به تازگی انجام شده است.«
او تأکید کرده که شــهرداری تهــران علل بروز ایــن حادثه را 
پیگیری خواهد کرد: »کمیته فنی متشــکل از 4گروه به همراه 
کارشناســان خبره که از سوی شــرکت تدبیر توسعه سلامت 
به عنوان سرمایه گذار و پیمانکار زباله ســوز دعوت به همکاری 

شده اند، در حال بررسی دقیق علل این اتفاق هستند.« 
مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شــهرداری تهران با ابراز 
تأســف و تاثر عمیق از این حادثه، می گوید: »ما از ابتدای وقوع 
حادثه پیگیر مراحل درمانی سانحه دیدگان بودیم و اقدامات لازم 
برای هر 4 کارگر آسیب دیده انجام شده است. همچنین به موازات 
بررسی علل حادثه، پیگیری حقوقی ابعاد موضوع در دستور کار 

سازمان قرار گرفته است.«

شماره تلفن ارتباطي با خوانندگانبا مردم

فرناز محمدزاده؛ روزنامه نگار

حمل ونقل عمومی تهران آماده تغییرساعت کاری ادارات
جزئیات تغییر ساعت فعالیت مترو، اتوبوس و تاکسی  از امروز اعلام شد

زینب زینال زادهگزارش
روزنامه نگار

بیش از 14ســال از تصویب قانون فروش و انتقال 
پادگان ها به خارج از حریم شهرها می گذرد ولی در 
طول دهه90 اقدامات اندکــی در این رابطه صورت 
گرفت؛ اما اردیبهشت امســال بالاخره این طلسم 
شکســت و تفاهمنامه ای میان ارتــش جمهوری 
اســلامی ایران و شــهرداری تهران با هدف تغییر 
کاربری پادگان های دوشان تپه تهران و 0۶ منعقد 
شد. این تفاهم قانونی و ساده اگرچه در دوره مدیریت 
شــهری حاضر امری طبیعی و در راستای افزایش 
سرانه های شهری مردم تهران از سوی علیرضا زاکانی 
انجام شــد اما در دوره مدیریت شهری قبل آرزویی 

دست نیافتنی بود.
 12مــرداد1400 یعنی در آخرین ســاعات پایان 
مدیریت شهری پنجم، پیروز حناچی در گفت وگویی 
اعلام کرد: »پروژه پادگان0۶ یکی از پروژه هایی بود 
که در این دوره به نتیجه نرسید، البته خیلی دوست 
داشتیم این کار به نتیجه برسد اما نشد!« نکته جالب 
اینکه پیروز حناچی در مســیر تغییر کاربری 0۶ با 
۶40 هزار مترمربع ساخت وساز در این پادگان نیز 
اعلام موافقت کــرد اما این تصمیــم بدون گرفتن 
مجوز از شورای اسلامی شهر تهران صورت گرفته 

بود و در این مسیر هرگز نتوانست به موفقیت دلخواه 
برســد. پادگان0۶ ارتش 35 هکتار وسعت دارد و 
دیرکرد توافق برای تغییر کاربری آن ضرر هنگفتی 

به برنامه های آینده شهری در این بخش وارد کرد. 
جواد حق شناس، عضو شورای شهر سابق در این باره 
گفته بود: توافق پادگان0۶ باید بــه اطلاع و تأیید 
شورای شهر تهران برســد در غیراین صورت محل 
اشکال قانونی خواهد بود و متخلفان در پیشگاه قانون، 
ملت و تاریخ باید پاسخگو باشند! اما شهرداری تهران 
در دور جدید تلاش کرد که گره کور تغییر کاربری 
پادگان هــای ارتش را باز کند. در بهار ســال جاری 
سازمان املاک و مستغلات شهرداری تهران گزارش 
داد: »در دوره حاضر مدیریت شهری موفق به توافق با 
3مجموعه درباره خروج پادگان ها از 3منطقه شدیم. 

تملک پادگان0۶ ارتش در منطقه4 محدوده چهارراه 
پاسداران انجام شده و بناست در آینده فضای سبز 

مربوط به این زمین تحویل شود.  
همچنین طبق توافقی که با وزارت دفاع و پشتیبانی 
نیروهای مســلح صورت گرفت، مقرر شد بیش از 
11هکتار جنگ  افزارســازی در منطقه13 خیابان 
پیروزی در اختیار شهرداری قرار بگیرد. منطقه13 
به لحاظ سرانه فضای ســبز، آمار پایینی را به ثبت 
رسانده و آزادسازی اراضی این منطقه می تواند بهبود 
خدمت رسانی به شــهروندان را در پی داشته باشد. 
51هکتار از پادگان دوشــان تپه در منطقه13 که 
۷9هکتار وســعت دارد نیز در ۶ ماه اول سال1402 
پس از تعیین وضعیت سهم شهرداری، به فضای سبز 

و پارک شهر تهران تبدیل خواهد شد.«

خروج پادگان های نظامی از تهران؛ آرزویی که خاطره شد

سیدمحمد فخارگزارش2
روزنامه نگار

افتتاح خانه مشاهیر و فاز اول ساختمان بلدیه در هفته تهران

محمد سرابیگزارش3
روزنامه نگار

تکمیلپروژهتوسطمعاونتفنیوعمرانی

کاهشبارترافیکدرمیدانبهرود
میدان بهرود تهران به دلیل وجود مراکز تفریحی، تجاری و همچنین 
پارک ژوراســیک، هتل اســپیناس پالاس و... ازجمله میدان هایی 
محسوب می شود که جاذبه سفر در آن بســیار زیاد است و از این رو 
همیشه با بار ترافیک سنگین مواجه است؛ موضوعی که نارضایتی 
شهروندان را در پی داشته و به همین دلیل اجرای طرح های ترافیکی 
برای برون رفت از این مشکل در دســتور کار مدیریت شهری قرار 

گرفت. پس از انجام طرح های مطالعاتی و کارشناســی، احداث پل 
شقایق به عنوان بهترین راهکار و با هدف توزیع صحیح بارترافیکی 
میدان بهرود عملیاتی شــد. همچنین قرارگرفتن هتل اسپیناس 
پالاس که همواره میزبان گردشــگران و مهمانان داخلی و خارجی 
است، سبب شــد تا اجرای این طرح که دســتاورد آن روان سازی 

ترافیک است، با سرعت بیشتری پیگیری شود.

پل شقایق روی کانال بهرود طراحی و عملیات احداث آن از سال99 
توسط شهرداری منطقه2 و هتل اسپیناس پالاس آغاز شد و آنطور که 
مهدی صالحی، شــهردار منطقه اعلام کرده شمع ها و ستون ها اجرا 
شدند، اما در مرحله احداث عرشه پل، بنا به دلایلی پروژه متوقف شد. 
بنا به  گفته  هادی حق بین، سرپرست معاونت فنی و عمرانی شهرداری 

تهران، این پروژه پاییز سال گذشته با 35درصد پیشرفت فیزیکی به 
معاونت واگذار شد و عملیات تکمیل آن در اولویت قرار گرفت. علاوه 
بر احداث پل، اصلاح هندسی مسیر بلوار شقایق، خیابان ایثارگران، 
احداث 200متر دیوار وزنی و مسلح )دیوار حائل( در ارتفاع 2.8متر از 

دیگر اقدامات انجام شده در راستای تکمیل این پروژه هستند.

دسترسیهاآسانمیشود
احداث پل شــقایق باعث اتصال بلوار شقایق به 
خیابان ایثارگران شــمالی می شود، البته پیش 
 از این راه ارتباطی معابر محدوده میدان بهرود از 
طریق بلوار پیام انجام می شد و شهروندان مجبور 
بودند مســافت های طولانی را برای رسیدن به 
مقصد طی کنند. بهره برداری از این پل، علاوه بر 
تسهیل در دسترسی به پارک ژوراسیک و هتل 
اسپیناس پالاس و... گردش های اضافی در بلوار 

شقایق را نیز کاهش می دهد.

طرحترافیکتغییرمیکند؟
محسن هرمزی درباره اینکه آیا ساعت طرح ترافیک 
تهران از امروز تغییر می یابد، توضیح داد: »خیر، برای 
ایجاد تغییر در این ساعت ها باید ارزیابی دقیقی صورت 
گیرد و به صورت رسمی ابلاغ شود که تاکنون چنین 
تغییری به صورت رسمی اعلام نشده است. بنابراین 
براساس روال قبلی طرح ترافیک را در تهران اجرا خواهیم کرد؛ البته در ستاد 
استقبال از مهر برنامه ریزی هایی برای روز های پایان شهریور داریم و در این 

هفته جلساتی برای تبادل نظر برگزار می شود.«

چگونگیفعالیتاتوبوسرانیازپانزدهمشهریور
سرپرســت معاونت حمل ونقل و ترافیک شهرداری 
تهران درباره نحوه فعالیت اتوبوســرانی گفت:»قرار 
است نزدیک 150دســتگاه اتوبوس جدید به ناوگان 
اتوبوسرانی تهران افزوده شود. بخشی از این اتوبوس ها 
که برای مراسم اربعین در حال خدمت رسانی بودند از 
روز شــنبه و روز های بعد اضافه خواهند شــد. نزدیک به همین تعداد هم 
خودروی ون جدید داریم که کار خود را در این هفته آغاز می کنند. به برخی 
خطوط اتوبوسرانی که با تعداد مسافر بیشتری روبه رو شوند، اتوبوس های 
جدید اعزام خواهیم کرد.« همچنین مهدی علیزاده، مدیرعامل شرکت واحد 
اتوبوسرانی تهران در این باره گفت: »خطوط بی آرتی مانند همیشه به صورت 
شبانه روز فعال هستند و شروع حرکت خطوط دیگر که به 5صبح انتقال پیدا 

کرده بود، به همین شکل ادامه دارد.«

تغییرساعتشروعبهکارتاکسیها
زمان ارائه خدمات تاکســی های 
پایتخت نیز تغییر کــرد. محمد 
علوی زاده، معــاون نظارت و امور 
مناطق سازمان مدیریت و نظارت 
بر تاکســیرانی شــهر تهران در 
این باره توضیح داد: »از روز شــنبه 18شهریور فعالیت 

تاکسی های تهران از ساعت ۶ صبح شروع می شود.«

تغییرساعتکارمترو
شرکت بهره برداری متروی تهران 
نیز در اطلاعیــه ای اعلام کرد که 
ساعت کار مترو که در خردادماه، 
از 5:30 به 4:30 تغییر کرده بود، از 
روز شنبه 18شــهریور از ساعت 
5:20 و در روزهای جمعه و تعطیل از ساعت ۶ صبح آغاز 
می شود و تا ساعت 22 ادامه دارد. همچنین هرمزی در 
این باره گفت: »سرفاصله برخی خطوط مترو در روز های 
پیش رو کاهش می یابد.« سرپرست معاونت حمل ونقل 
و ترافیک شهرداری تهران این را هم گفت که »بعضی از 
از  را  کاری  ســاعت های  شناورســازی  ادارات 
ساعت ۷ تا 9 صبح اجرا خواهند کرد تا به کاهش ترافیک 

تهران کمک کنند.«

مشخصات
پروژهشقایق-ایثارگران

طول پل

30متر

مسیر دسترسی

200متر

عرض پل

32متر

لاین عبور خودرو

2خط
لاین پیاده رو

2مســیر
راستگرد

1مســیر
)۲00متر طول  و ۳0متر عرض(

کاهش مسیرهای پرتردد تهران
اگرچه در سال های اخیر شهرداری تهران در راستای تکمیل شبکه حمل ونقل عمومی پایتخت مانند 
مترو و اتوبوسرانی قدم برداشته تا بار ترافیک را از روی دوش تهران بردارد، اما در کنار آن تلاش کرده 
که شبکه بزرگراهی شهر را نیز به سامان برساند تا در وقت مردم و مصرف بنزین نیز صرفه جویی 
شود. آنطور که زاکانی در مصاحبه های خود عنوان کرده: »بهره برداری از این پروژه ها باعث می شود 
۷88کیلومتر از مسیرهای بزرگراهی، حدود 50کیلومتر کاهش یابد که علاوه بر صرفه جویی در 
وقت، حدود ۶00هزار لیتر صرفه جویی بنزین خواهد داشت.« براساس آخرین اطلاعات، وضعیت 

ابر پروژه های بزرگراهی تهران اینگونه است:

بزرگراه شهید 
بروجردی

مسافت بزرگراه حدود 5کیلومتر است 
که فاز اول آن مســیری به طول 3۷00متر 
حدفاصل تقاطع بزرگراه آزادگان تا زیرگذر 
میدان جانبازان اســت. فاز دوم هم حدود 

1250متر از تقاطع میدان جانبازان تا 
خیابان 45متری بهار خواهد 

بود.

آزاد راه شهید 
شوشتری

طــول آزادراه شــهید شوشــتری بیش از 
1۶کیلومتر اســت که قطعــه اول آن به طول 

9کیلومتر امســال به بهره برداری می رســد. این 
آزاد راه محور شمالی-جنوبی دارد که بزرگراه های 
آزادگان، شهید رستگار و امام رضا)ع( در جنوب 

شرق پایتخت را به بزرگراه شهید یاسینی 
در شمال شــرق تهران متصل 

می کند.

شاخه غربی بزرگراه 
یادگار امام)ره(

این پروژه پس از عبــور از میدان جی 
و اراضی پادگان جــی و بلوار دکتر قریب 
)خیابان اجتماعی( به میدان فتح می رسد 
و یک تقاطع سه سطحی دارد و طول 

کلی این پروژه حدود 9500متر 
است.

پس از 3ماه، امروز ساعت کاری 
ادارات به زمان قبل از 15خرداد 
بازگشت. همزمان با این تغییر، 
مراسم اربعین حسینی و چند 
روز تعطیلی هم پایان یافته است 
و از این رو ترافیک سنگین در 
ساعات ابتدایی صبح و عصر در 
خیابان های تهــران پیش بینی 

می شود. 
سرپرســت معاونت حمل ونقل 
و ترافیک شــهرداری تهران 
در این باره به همشــهری گفت: 
»پیش بینی ما این است که صبح 
شنبه با توجه به پایان تعطیلات 
و بازگشت ساعت های کاری به 
شکل قبلی، با ترافیک در تهران 
مواجه شــویم و به همین دلیل 

تدابیری اندیشیده شده است.«
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